
Referat: Bestyrelsesmøde Vuggestuen Skjoldhøj  
  
Mødedato: 22.06.2021   
  
Deltagere: Mette K., Malene, Gitte, Bianka, Merete, Helene, Shelly og Kari  
  
Dagsorden  

1) Velkommen til vores nye suppleant + kort præsentation af alle  
2) Aula - hvordan er opstarten gået? Hvad kan vi gøre ift at lægge billeder op?  
3) Vuggestuens nye hjemmeside - status  
4) Kvalitetsopfølgning og -tilsyn. Der er kommet ny praksis, hvor bestyrelsen har 

større ansvar.  
5) Aktuelt læreplanstema  
6) Corona situationen  
7) Lukket punkt  
8) Grøn omstilling - hvad har Helene fundet ud af ift. om der er nogen projekter, vi 

kan hoppe med på  
9) Kommunikation mellem vuggestue og forældre - herunder opfølgning på sange, 

tavler ved garderobe og vuggestuens telefoner.  
10) Evt.  
  

  
1) Velkommen til vores nye suppleant + kort præsentation af alle Kari 

er ny suppleant i bestyrelsen. Der gives en kort præsentation af bestyrelsen og 
bestyrelsesarbejdet.  

  
2) Aula - hvordan er opstarten gået? Hvad kan vi gøre ift at lægge 

billeder op?  
- Bestyrelsen er alt i alt tilfredse med opstarten af Aula.   
- Bestyrelsen savner dog billeder af hverdagen/børnene. Vi drøfter om det kan blive en 

mulighed på sigt. På nuværende tidspunkt er det for tidskrævende, da alle børn skal tagges 
på hvert billede. Det er derfor begrænset hvor mange billeder der ligges op i øjeblikket. - 
Forældre har givet udtryk for at sygmelding/afmelding af sygmelding kan virke 
problematisk i Aula. Det er dog vigtigt at forældre husker at raskmelde børn efter endt 
sygdomsforløb, da det ellers kan give problemer med personaletimer og evt. 
vikarindkaldelser.   

- Mette oplyser om at personalet kun kan se komme/gå-tider hvis de går ind på hvert enkelt 
barn - hver dag! Personalet savner et lettere tilgængeligt overblik fra KMD appen – Der 
arbejdes på en løsning fra Aulas/kommunens side.   

  
3) Vuggestuens nye hjemmeside - status  

- Bestyrelsen arbejder på løbende optimering af den nye hjemmeside. På nuværende 
tidspunkt mangler der stadig billeder af bestyrelsen og personalet. Malene og Mette vil 
sørge for at billederne bliver uploadet.  

- Bestyrelsen ønsker desuden at forældreudtagelserne udskiftes med nye mere aktuelle 
udtagelser. Malene foreslår en workshop til kommende sommerfest.  



- Kari vil undersøge hvordan hjemmesiden kan blive tilgængelig på google som et af de 
første valgmuligheder – lige nu er det nemlig den gamle hjemmeside som popper frem når 
man søger.   

  
Link til ny hjemmeside: https://skjoldhoej.aula.dk  
Den gamle KMD hjemmeside bliver lukket helt d. 30 juni.  
  

4) Kvalitetsopfølgning og -tilsyn. Der er kommet ny praksis, hvor bestyrelsen 
har større ansvar.  

Bestyrelsen skal fremadrettet afholde læringssamtaler med personalet og dermed lave 
kvalitetsopfølgning som en del af bestyrelsesarbejdet. Dette skal sikre løbende tilsyn og 
kvalitet i dagtilbuddet.   
Da bestyrelsen ikke har erfaring med denne proces, skal bestyrelsen klædes på for at blive 
egnede til disse samtaler.   
Der tilkobles en psykolog for at klæde bestyrelen på til opgaven, og derudover vil der fra 
Kommunes side blive afholdt kurser om emnet.    
  

5) Aktuelt læreplanstema  
Nuværende læringsplanstema: Natur, naturfænomener og science (Afsluttes snart)  
  
Stjernestuen arbejder med at gøre hvert tema visuelt for børnene. Nuværende tema er for 
eksempel visuelt med plancher af fx små insekter og tal. Der er også et insekthotel på 
legepladen. Der tales desuden meget om insekter i løbet af dagen, og børnene udviser stor 
interesse for temaet og udforsker de små insekter på legepladsen.   
  
På solstuen arbejder man mere overordnet med læringsplanen, og tilpasser temaet til 
hverdagssituationer. Solstuen er også meget ude allerede fra morgenstunden. Personalet har 
desuden opdaget at børene er optaget af små og store maskiner, og inddrager derfor disse i 
læringsplanen og hverdagssamtaler.   
  

6) Corona situationen  
Der er dags dato udsendt en guide til forældre omkring den nuværende corona-situation (på 
Aula). Der opfordres til at forældre i vores vuggestuen stadig bruger mundbind hen over 
sommeren.   
Der bliver stadig vasket ”inde legetøj” en gang om dagen. Udelegetøj vaskes ikke længere.  
Personalet vil fremadrettet guide forældrene i nye lempelser af restriktioner, og praktiske 
rutiner – specielt fordi der efterhånden er mange forældre der ikke har prøvet andet end 
institutionsliv i coronatiden.   
  

7) Lukket punkt 
 

8) Grøn omstilling - hvad har Helene fundet ud af ift. om der er nogen 
projekter, vi kan hoppe med på  

Helene har talt med Charlotte Buchhave i Børn og Unge. Hendes umiddelbare bud på et 
projekt vi kunne deltage i omkring grøn omstilling, var Grønne spirer.   
Grønne spirer er en mærkningsordning under Friluftsrådet, hvor tilmeldte institutioner får 
inspiration og mulighed for kurser og sparring fra andre daginstitutioner til pædagogisk 



praksis omkring natur, bæredygtighed og klima. Der er også fokus på sansemotorik i naturen, 
naturen ind på legepladsen og meget mere.  
Medlemsskab koster 1800 kr årligt plus moms. I medlemskontingentet er inkluderet 2 pladser 
på  heldagskurser, inspiration til at inddrage naturen i det pædagogiske arbejde i vuggestuen.  
  
Mette vil undersøge om andre institutioner gør brug af denne ordning, og om de er glade for 
den. Vi drøfter feedbacken på næste bestyrelsesmøde.   
  

9) Kommunikation mellem vuggestue og forældre - herunder opfølgning på 
sange, tavler ved garderobe og vuggestuens telefoner.  

- Alle er glade for nye billeder af personalet i garderoben, samt informationstavlen udenfor. - 
Kommunikation med telefoner: Personalet opfordrer forælder til at bruge Aula og 
bemærkningsfunktionen (under komme/gå tider) frem for SMS på telefonen. Da personalet 
hurtigere bliver opmærksomme på notifikationer på Aula – da denne åbnes flere gange om 
dagen.   

- Malene sørger for at videreformidle hvilke sange, der oftest bliver sunget i vuggestuen. Det 
gøres både på Aula og print (som lægges i børnenes kurve) før sommerferien.  

  
  

10) Evt.  
- På solstuen har man fået en trepunkts lås på lågen til legepladsen. Derudover bliver der 

lavet forbedringer på hegn hele vejen rundt om institutionen.   
- Der starter flere nye børn på stjernestuen i den kommende tid – Uge 31 efter ferie kan 

dermed være en travl uge for personlet.   
  

  


